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REVISTA PRESEI 
 

 Solidaritatea Sanitară se pregăteşte de proteste ample care pot merge până la greva generală; pe 5 
octombrie, greva japoneză 
Federaţia Solidaritatea Sanitară începe procesul de consultare a membrilor de sindicat în privinţa organizării unui 
program de proteste ample care pot mege până la greva generală, în condiţiile în care Guvernul nu a semnat 
contractul colectiv colectiv de muncă la nivel de sector Sănătate, informează Federaţia printr-un comunicat remis 
joi AGERPRES. 
O decizie finală cu privire la proteste va fi luată în 12 octombrie, la Consiliul de Coordonare al FSSR. 
"În condiţiile în care Guvernul României nu şi-a onorat obligaţia asumată prin Acordul încheiat de a negocia şi 
semna Contractul colectiv de muncă la nivel de sector Sănătate iar salariaţii din sistemul sanitar sunt afectaţi de 
câteva anomalii legislative, Federaţia Solidaritatea Sanitară anunţă declanşarea procesului de consultare a 
membrilor de sindicat şi organizaţiilor membre în privinţa organizării unui program de proteste ample. Protestele 
pot merge până la greva generală, salariaţii fiind îndreptăţiţi în mod legal la acest protest extrem. Decizia finală va 
aparţine Consiliului de Coordonare la FSSR care va fi organizat în Bucureşti în data de 12 octombrie 2018. 
Sindicaliştii din Sănătate au o listă de 10 revendicări, printre care negocierea şi semnarea Contractului colectiv de 
muncă la nivel de sector sanitar, conform Acordului încheiat cu Guvernul, şi acordarea creşterilor salariale 
aferente anului 2019 începând cu luna ianuarie 2019 pentru toate categoriile de salariaţi care nu au beneficiat de 
creşterea salariului de bază. Aceştia cer, totodată, impozitarea indemnizaţiei de hrană la acelaşi nivel cu tichetele 
de masă şi eliminarea indemnizaţiei de hrană din limita de 30% (art. 25 din legea 153/2017), această limită 
trebuind să includă doar sporurile pentru condiţiile de muncă. Pe lista de solicitări se mai află eliminarea 
inechităţilor aferente sporurilor prin negocierea şi acordarea acestora între limitele minime şi cele maxime pentru 
salariaţii din toate categoriile de spitale, inclusiv pentru cei din spitalele aflate în subordinea Ministerului 
Sănătăţii, modificarea legii salarizării conform solicitărilor înaintate de FSSR, plata sporurilor de sâmbătă şi 
duminică la nivelul de 100% din salariul de bază şi eliminarea sumelor aferente lor din limita de 30%, această 
limită trebuind să includă doar sporurile pentru condiţiile de muncă, acordarea sporurilor de gardă şi a sporului de 
tură prin raportarea la noul salariu de bază, acordarea drepturilor de hrană în gărzi, introducerea echităţii în 
sistemul de pensie prin luarea în considerare în calculul stagiului de cotizare a întregului timp de lucru al 
salariaţilor, inclusiv a celui corespunzător normelor prin cumul (reducerea stagiului de cotizare proporţional cu 
timpul lucrat în cadrul celui de-al doilea CIM), acordarea voucherelor de vacanţă la toţi salariaţii din toate unităţile 
sanitare şi eliminarea cheltuielilor cu aceste vouchere din limita de 30%, această limită trebuind să includă doar 
sporurile pentru condiţiile de muncă precum şi îmbunătăţirea condiţiilor de muncă ale salariaţilor şi de tratament 
a pacienţilor prin creşterea finanţării unităţilor sanitare. 
Până la întrunirea Consiliului de coordonare se vor desfăşura câteva acţiuni de protest prealabile, respectiv o 
grevă japoneză în data de 5 octombrie 2018 şi pichetarea Ministerului Sănătăţii în data de 12 octombrie 2018 de 
către delegaţii participanţi la Consiliu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Transportatorii protestează din nou la București 
Transportatorii protestează din nou, joi, București. Ei cer demisia ministrului Transporturilor, Lucian Șova din 
cauza unui proiect care schimbă regulile pentru transportul de persoane pe distanțe mari  și i-a înfuriat pe 
protestatari. 
Acesta prevede ca firmele cu vechime să nu mai fie avantajate la licitații, pentru a preveni crearea unui monopol. 
Transportatorii au protestat miercuri în Capitală și au adus cu ei 500 de autocare și microbuze. 
Au fost restricții de circulație pe mai multe străzi din jurul ministerului Transporturilor. 
Protestatarii au cerut demisia ministrului Lucian Şova din cauza unui proiect care schimbă regulile pentru 
transportul de persoane pe distante mari. Joi, protestul va fi reluat. 
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Ministrul Transporturilor a acordat un interviu în exclusivitate Televiziunii Române în care a declarat că nu va 
renunța la acestă modificare, deoarece o consideră necesară pentru a liberaliza piața de transport și a sparge 
monopolul unor firme care de mai bine de 15 ani dețin controlul pe aceste rute. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Klaus Iohannis cere susţinere pentru candidatura României la Consiliul de Securitate ONU/ Există în 
continuare conflicte nerezolvate în zona extinsă a Mării Negre 
Preşedintele Klaus Iohannis, a declarat miercuri, în cadrul Adunării Generale ONU, că mizează pe sprijinul statelor 
membre pentru un mandat de membru nepermanent al României în Consiliul de Securitate al Naţiunilor Unite. 
"După cum ştiţi, România candidează pentru un mandat de membru nepermanent în Consiliul de Securitate 
pentru perioada 2020-2021. Prin această candidatură, ne asumăm partea noastră de responsabilitate în efortul de 
a spori eficacitatea Consiliului. Sperăm că întreaga noastră evoluţie de până acum în cadrul ONU vă va convinge 
încă o dată că România este determinată să sprijine ONU în activităţile sale de promovare a păcii şi dezvoltării 
pentru toţi membrii săi. Pacea, dezvoltarea şi justiţia sunt piloni fundamentali ai strategiei noastre multilaterale. 
Ne respectăm partenerii şi ne bazăm pe dialog. Contăm pe sprijinul dumneavoastră extrem de valoros pentru 
candidatura noastră. România va fi un partener responsabil în promovarea agendei comune a ONU". a afirmat 
Klaus Iohannis în discursul rostit de la tribuna Adunării Generale ONU. 
De asemenea, şeful statului a adăugat că este importantă pregătirea pentru adoptarea până la finalul acestui an a 
unor cadre de cooperare internaţiolă, precum Compactul Global privind Refugiaţii şi Compactul Global pentru 
Migraţie Reglementată. 
"Pe de altă parte, suntem mulţumiţi de efortul comun de pregătire pentru adoptarea, până la sfârşitul anului 
2018, a unor cadre de cooperare internaţională foarte importante. Compactul Global privind Refugiaţii (The 
Global Compact on Refugees) şi Compactul Global pentru Migraţie Reglementată (The Global Compact on Regular 
Migration) vor genera o abordare comună referitoare la migraţie şi la persoanele strămutate, la nivel global. De 
asemenea, negocierile pentru un Pact Global pentru Mediul Înconjurător (Global Pact for Environment) urmează 
să înceapă în curând. Elaborarea convenţiei asupra conservării şi utilizării durabile a diversităţii biologice marine a 
zonelor din afara jurisdicţiei naţionale este în curs de desfăşurare",a completat Iohannis. 
 
Iohannis, la ONU: Există în continuare conflicte nerezolvate în zona extinsă a Mării Negre 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri la Adunarea Generală a ONU, că România acţionează în regiunea 
Mării Negre, în condiţiile în care există în continuare conflicte în zonă care sunt ameninţări serioase pentru 
securitatea internaţională. 
"Avem datoria să explicăm mai bine care sunt provocările actuale la adresa păcii, echităţii şi sustenabilităţii 
societăţilor noastre şi să vorbim mai mult despre rolul jucat de ONU în abordarea acestora. Este necesar să 
explicăm că ne confruntăm cu ameninţări grave la adresa securităţii, că terorismul trebuie să primească un 
răspuns coordonat la nivel global, că proliferarea armelor de distrugere în masă şi mijloacele lor de livrare rămân 
ameninţări existenţiale pentru securitatea globală", a afirmat Klaus Iohannis, în cadrul discursului susţinut la 
Adunarea Generală a Naţiunile Unite. 
Şeful statutului a adăugat că "trebuie să le abordăm propunând soluţii clare. România acţionează în regiunea sa în 
acest sens. Există în continuare conflicte nerezolvate în zona extinsă a Mării Negre, care reprezintă ameninţări 
serioase pentru regiune şi pentru securitatea internaţională". 
Acesta a vorbit şi despre rolul Consiliului de Securitate care ar putea rezolva mai multe aspecte care afectează 
securitatea şi pacea, amintind despre schimbările climatice. 
"Am recunoscut responsabilitatea principală a Consiliului de Securitate cu privire la menţinerea păcii şi securităţii 
internaţionale, în conformitate cu Carta ONU. Întrucât multe crize curente sunt multidimensionale, Consiliul de 
Securitate ar putea juca un rol mai proeminent în abordarea mai multor aspecte care afectează pacea şi 
securitatea. De exemplu, schimbările climatice au devenit una dintre cele mai grave provocări la nivel global. 
Consecinţele – fie că este vorba de scăderea rezervelor de apă, insecuritatea alimentară, strămutarea oamenilor 
sau creşterea nivelului mărilor – ameninţă viaţa oamenilor din întreaga lume", a explicat Iohannis. 
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În acest context, preşedintele României a menţionat despre dezbaterile din luna iulie în Consiliul de Securitate în 
legătură cu acest subiect, precizând că România este dispusă să contribuie "în cazul în care vom fi aleşi ca 
membru nepermanent al Consiliului". 
"Pe lângă eforturile depuse de alte platforme ONU pentru combaterea riscurilor legate de schimbările climatice, 
Consiliul de Securitate ar putea crea un cadru de abordare a acestora într-o manieră integrată. Am salutat 
organizarea unei dezbateri în Consiliul de Securitate în luna iulie pe aspecte privind pacea şi securitatea legate de 
schimbările climatice şi suntem pregătiţi să lucrăm în continuare pe această temă în cazul în care vom fi aleşi ca 
membru nepermanent al Consiliului", a conchis Klaus Iohannis. 
 
Klaus Iohannis: România este determinată să consolideze parteneriatului UE-ONU 
Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat, miercuri în cadrul Adunării Generale a Naţiunilor Unite, că România, ca stat 
deţinător al preşedinţiei Consiliului UE în prima parte a anului 2019, este hotărâtă să consolideze relaţie UE-ONU. 
"Ca stat deţinător a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în prima jumătate a anului 2019, România este 
determinată să consolideze parteneriatului UE-ONU. Atunci când vorbesc despre angajament nu mă refer doar la 
politicieni şi diplomaţi. Trebuie să implicăm şi tinerele generaţii, reprezentanţii societăţii civile, jurnaliştii, oamenii 
de afaceri. Avem nevoie de toţi aceştia pentru a promova cauza multilateralismului şi a leadership-ului global", a 
declarat Klaus Iohannis, în cadrul intervenţiei de miercuri la Adunarea Generală a Naţiunile Unite care se 
desfăşoară la New York. 
Acesta a vorbit despre Agenda 2030 pentru Dezvoltare Durabilă, context în care a anunţat că România va găzdui, 
în luna aprilie a anului viitor, conferinţa regională cu tema "Agenda 2030: Parteneriate pentru Dezvoltare 
Durabilă". 
"România, asemeni multor alte ţări, se află într-un proces de învăţare, un exerciţiu foarte util fiind prezentarea 
Raportului Naţional Voluntar în cadrul Forumului Politic de Nivel Înalt, care a avut loc în luna iulie. Totodată, avem 
multe de împărtăşit din propria noastră experienţă. Astfel, în aprilie 2019, România va găzdui, în parteneriat cu 
Comisia Economică a Organizaţiei Naţiunilor Unite pentru Europa, conferinţa regională cu tema «Agenda 2030: 
Parteneriate pentru Dezvoltare Durabilă» (2030 Agenda: Partnerships for Sustainable Development)", a completat 
Iohannis. 
Şeful statutului a adăugat că scopul evenimentului din aprilie 2019 care va fi organizat în România este ca statele 
din regiune să facă schimb de informaţii în vederea implementării Agendei 2030. 
"Ţările din regiunea noastră vor avea ocazia de a face schimb de bune practici şi lecţii învăţate în cadrul procesului 
de implementare a Agendei 2030 şi în identificarea de oportunităţi strategice de abordare a factorilor cheie de 
dezvoltare socială din regiunea noastră, precum şi a domeniilor de sustenabilitate şi de interes comun", a 
concluzionat preşedintele României. 
Preşedintele Klaus Iohannis participă la cea de-a 73-a sesiuni a Adunării Generale a Organizaţiei Naţiunilor Unite 
care se desfăşoară la New York. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Andrei Ovidiu, Sindicatul Europol: Numărul ultrajelor la adresa poliţiştilor este în creştere. Angajaţilor din MAI 
le este frică să mai lucreze pe stradă  
Numărul ultrajelor la adresa poliţiştilor a crescut în ultima perioadă, anunţă reprezentanţii Sindicatului Europol, 
precizând că angajaţilor din MAI le este frică să mai lucreze pe stradă şi să interacţioneze cu oamenii. O soluţie ar 
fi modificarea legislaţiei în Parlament. 
 “Vrem să tragem un semnal de alarmă cu privire la numărul ultrajelor care este într-un trend ascendent şi 
provoacă o stare de teamă în rândul poliţiştilor care activează pe stradă, din cadrul birourilor de poliţie rutieră şi 
cele de ordine publică. (...) Din 2016 până în 2017 avem un număr de 82 de cazuri în plus faţă de 2016. Pe lângă 
faptul că sunt foarte multe cazuri, avem şi instanţe unde nu s-au dispus măsuri preventive decât în foarte puţine 
cazuri. Atunci, cetăţenii care fac asemenea acte faţă de poliţişti tind să fie relaxaţi”, a declarat, pentru MEDIAFAX, 
Andrei Ovidiu, vicepreşedintele Sindicatului Europol, filiala Brigada de poliţie Rutieră.  
Acesta spune că secretul constă în măsurile care vor fi luate împotriva celor care agresează poliţiştii. “Noi am 
făcut mai multe demersuri către Ministrul de Interne, dar totul se rezumă la percepţia celor din Parlament. (...) 
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Apare această teamă la poliţiştii care lucrează pe stradă şi interaţionează cu cetăţenii”, a mai declarat Andrei 
Ovidiu. 
O soluţie pentru a rezolva ultrajele la adresa poliţiei ar fi creşterea numărului de angajaţi. 
“Deşi nu avem o infracţionalitate ca în ţările din Vest, cel puţin pe hârtie, noi considerăm că cu cât ar fi mai mare 
numărul de poliţişti şi noi am lucra altfel şi cetăţeanul va dormi mai liniştit ştiind că există sloganul “Poliţia 
veghează”,“Siguranţă şi Încredere” (...) Nu văd să fie un caz de ultraj mai grav decât altul. De la modul de 
exprimare şi până la agresiunea fizică încadrarea este la fel, dar ar trebui luat în calcul şi tratat cu o mai mare 
seriozitate poate de către colegii procurori”, a mai explicat Andrei Ovidiu. 
Un caz recent de violenţă împotriva poliţiştilor a fost înregistrat la Arad, acolo unde doi oameni ai legii au fost 
agresaţi în momentul în care au intervenit pentru a aplana un conflict iscat pe fondul consumului de alcool. 
Proiectul de lege pentru întărirea autorităţii poliţistului a fost adoptat de către senatori şi se află acum în 
dezbaterea Camerei Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ULTIMĂ ORĂ Ședință în biroul lui Liviu Dragnea - Eugen Teodorovici a fost convocat de urgență în biroul 
liderului PSD 
Sedință importantă în PSD. 
Ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici, a fost convocat de urgență în biroul lui Liviu Dragnea de la Parlament. 
Conform România TV, cei doi au discuții privind mai multe proiecte care se vor afla pe ordinea de zi a ședinței de 
guvern de astăzi. Printre acestea se află și mult discutata Lege a insolvenței, care, conform anunțurilor făcute de 
liderii PSD, va suferi modificări esențiale. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Adina Florea, propunerea pentru şefia DNA, va fi audiată joi de procurorii CSM 
Secţia pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii o va audia, joi, pe Adina Florea, propunerea lui 
Tudorel Toader pentru şefia DNA. Avizul procurorilor CSM urmează să fie transmis ministrului Justiţiei pe 2 
octombrie. 
„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a stabilit calendarul pentru examinarea propunerii 
ministrului justiţiei de avizare a numirii doamnei FLOREA ADINA, procuror la Parchetul de pe lângă Tribunalul 
Constanţa, în funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, după cum urmează: 
07.09.2018 - punerea în dezbatere publică a proiectului de management şi efectuarea verificărilor asupra 
candidaturii; 
27.09.2018 - analizarea rezultatului demersului anterior şi intervievarea candidatei; 
02.10.2018 - transmiterea avizului către Ministerul Justiţiei", arăta ordinea de zi a Secţiei, la începutul lunii 
septembrie. 
Procurorul Adina Florea este propunerea minstrului Tudorel Toader pentru funcţia de şef al DNA, a anunţat, joi, 
Ministerul Justiţiei. Adina Florea vine de la Parchetul Curţii de Apel Constanţa. Înainte de această funcţie, ea a 
ocupat şi scaunul de prim-procuror al Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa, dar şi pe cel de procuror 
general adjunct al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa. Ea a cerut redeschiderea dosarului în care 
fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, a fost cercetat după ce a defilat îmbrăcat într-o uniformă cu însemne 
naziste la o prezentare de modă din Mamaia, în iulie 2009. Dosarul a fost închis pentru că ţinuta nu avea legături 
cu nazismul, însă Florea a infirmat soluţia. 
Direcţia Naţională Anticorupţie a transmis, la solicitarea MEDIAFAX, că are în lucru un dosar în care este vizată 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef DNA, în cauză fiind începută urmărirea 
penală doar cu privire la fapte. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu şi Carmen Dan, ATAC la Manfred Weber, liderul grupului PPE din Parlamentul European: Citea de 
pe un prompter. Nu cunoaşte realităţile din România/ Ar fi fost interesant dacă ar fi comentat dacă e normal ca 
preşedintele să ceară anchete 
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Preşedintele Senatului a declarat, miercuri seară, că declaraţia lui Manfred Weber nu a fost una spontană, ci 
pregătită de cineva, fiind citită de pe prompter, Călin Popescu Tăriceanu precizând că acesta nu cunoaşte 
realităţile din România. 
"Am văzut declaraţia lui Weber. O declaraţie pe care, cu experienţa pe care o am, vă pot spune că nu era o 
declaraţie spontană, ci citea de pe un prompter, cineva, pentru că nu cunoaşte situaţia din România deloc, cineva 
i-a pregătit-o, citea o declaraţie pur şi simplu cu nişte fraze pe care le-am mai auzit , vânturate de unii şi de alţii şi 
care nu îşi găsesc niciun fel de suport de realitate în situaţia din România. România nu a abandonat combaterea 
corupţiei, nu a afectat prin reforma justiţiei în niciun fel independenţa ei, independenţa justiţiei a fost afectată 
foarte grav de protocoalele secrete care au pus întreg sistemul judiciar în subordinea serviciilor secrete. Asta e 
realitatea, dar pe care partenerii noştri străini nu o cunosc şi de aceea cred că rolul pe care îl va avea doamna 
Dăncilă este foarte important de a le explica aceste realităţi", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la Antena 3. 
Preşedintele Senatului a adăugat că Manfred Weber şi-a schimbat atitudinea în decurs de trei luni. 
"A fost la Budapesta să-i acorde tot sprijinul domnului Viktor Orban în urmă cu aproximativ trei luni se afişa braţ la 
braţ cu domnul Orban la Budapoesta. Între timp, domnia sa a fost desemnat de doamna Merkel cel care conduce 
lista partidului care câştigă alegerile europene şi ar trebui să devină automat preşedinte al Comisiei Europene. Şi 
atunci domnul Weber a considerat că trebuie să-şi schimbe atitudinea, să arate cât de bun european este el şi PPE 
a fost cel care a promovat votul pe articolul 7 care într-adevăr penalizează Ungaria, articolul 7 dând posibilitatea 
UE să aplice sancţiuni împotriva uneia dintre ţările membre", a completat Tăriceanu. 
 
Carmen Dan: Ar fi fost interesant dacă Manfred Weber ar fi comentat dacă e normal ca preşedintele să ceară 
anchete 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat, miercuri seară, referitor la declaraţiile lui Manfred Weber, că 
ar fi fost interesant dacă liderul grupului parlamentar al Partidului Popular European (PPE) ar fi comentat şi dacă e 
normal ca preşedintele să ceară anchete. 
Manfred Weber, liderului grupului parlamentar al Partidului Popular European (PPE), s-a declarat "foarte 
îngrijorat" de situaţia din România, observând că Guvernul înregistrează regrese în combaterea corupţiei şi 
cerându-i premierului Viorica Dăncilă să ofere explicaţii în Parlamentul European. 
"Ar fi fost interesant dacă domnul Weber ar fi comentat şi dacă e normal ca un şef de stat să solicite Parchetului 
să facă anchete şi să cerceteze violenţele pe care le-au săvârşit forţele de ordine", a declarat Carmen Dan, la 
Antena 3. 
Ministrul Afacerilor Interne a mai precizat că imaginea negativă a ţării noastre pe plan european pleacă de la 
poziţionarea anumitor politicieni români. 
„Imagini cu bătăi sau cu intervenţii în forţă ale forţelor de ordine am văzut şi în alte ţări. Violenţa nu e niciodată o 
soluţie. Am văzut că există o nevoie de a comenta aceste imagini la nivel european. Răul pleacă tot de la noi, 
imaginea prin care poziţionarea unor politicieni este preluată (...). Cred că pe 3 octombrie când premierul va fi în 
PE, demersul nostru nu poate fi decât unul singur şi argumente sunt suficiente pentru a spune cum lucrurile în 
realitate, fără să încercăm să ascundem adevărul”, a mai spus Carmen Dan. 
Manfred Weber, liderului grupului parlamentar al Partidului Popular European (PPE), s-a declarat "foarte 
îngrijorat" de situaţia din România, observând că Guvernul înregistrează regrese în combaterea corupţiei şi 
cerându-i premierului Viorica Dăncilă să ofere explicaţii în Parlamentul European. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 REFERENDUM FAMILIE | PSD şi ALDE anunţă că nu se vor implica în campanie. Tăriceanu: Vom recomanda să 
se voteze conform conştiinţei/ Dăncilă: Iniţiativa de modificare a Constituţiei nu este îndreptată ”spre o 
anumită orientare sexuală” 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat, miercuri, că ALDE nu se va implica în campania pentru 
referendum şi că partidul recomandă votanţilor săi să voteze conform conştiinţei. 
"În ceea ce priveşte problema referendumului, ALDE nu se va implica în campania pentru referendum. Vom 
recomanda votanţilor noştri să voteze conform conştiinţei. Un sondaj pe care l-am făcut arată că 85% dintre cei 
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care vor vota vor vota pentru căsătoria între un bărbat şi o femeie, iar 77% din votanţii ALDE, la fel, susţin acest 
punct de vedere", a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
Acesta a anunţat că europarlamentarul ALDE, Renate Weber, lucrează la un proiect pentru parteneriatul civil, lege 
care trebuie promovată după referendumul pentru redefinirea familiei care va avea loc pe 6 şi 7 octombrie. 
"În anumite ţări din Europa lucrurile au evoluat. Căsătoriile între persoane de acelaşi sex sunt permise, dar nu ştiu 
dacă şi societatea românească va evolua în aceeaşi direcţie. Eu cred că trebuie să respectăm libertatea fiecăruia 
să-şi organizeze viaţa intimă şi personală aşa cum doreşte. În acest sens, după referendum, va trebuie să 
promovăm o lege a parteneriatului civil, la care colega mea, Renate Weber, deja s-a angajat să lucreze. Proiectul 
este în linii mari făcut. Dumneai a avut şi discuţii cu anumite ONG-uri, tocmai pentru a găsi o formulă cât mai 
bună", a spus preşedintele Senatului şi al ALDE. 
Întrebarea care va fi adresată românilor la referendumul pentru redefinirea familiei va fi: "Sunteţi de acord cu 
legea de revizuire a Constituţiei României în forma adoptată de Parlament?", potrivit unui anunţ al purtătorului 
de cuvânt al Guvernului. 
Referendumul va costa 163,712 milioane de lei şi se va desfăşura pe parcursul a două zile, 6 şi 7 octombrie 2018, 
între orele 7.00 şi 21.00, potrivit Ordonanţei de urgenţă emise de Guvern. 
Premierul Viorica Dăncilă: Partidul Social Democrat nu va face campanie pentru referendum 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, în timpul reuniunii socialiştilor europeni, la Bruxelles, că este 
obligaţia tuturor să facă acţiuni în care să arate ce înseamnă referendumul pentru familie, dar că PSD nu va face 
campanie. 
”Partidul Social Democrat nu va face campanie. Nu va face campanie. Este obligaţia tuturor să facă acţiuni în care 
să arate ce înseamnă acest referendum, dar nu vom face campanie pentru a se lua o decizie sau alta”, a declarat 
Dăncilă. 
Ea a mai spus că iniţiativa de modificare a Constituţiei nu este îndreptată ”spre o anumită orientare sexuală”. 
Viorica Dăncilă a făcut aceste declaraţii în timpul reuniunii socialiştilor europeni, la care a participat miercuri, 
potrivit unei filmări postată pe contul său de Facebook de europarlamentarul Cătălin Ivan. 
”Ca să vedeti singuri, să nu vă mai zic eu, ce înseamnă dublul limbaj. Una zic la Bucureşti, alta la Bruxelles. 
Dragnea zice că PSD susţine referendumul, Dăncilă, din poziţia de al doilea om în partid, spune răspicat şi repetă 
de trei ori că PSD nu susţine acelaşi referendum. Cât de ticălos să fii să încerci să foloseşti o temă atât de sensibilă 
şi importantă în interes personal şi nici măcar să nu ţi-o asumi până la capăt?”, a scris Cătălin Ivan pe Facebook. 
Conducerea centrală a PSD a adoptat, luni, o hotărâre privind organizarea de activităţi de informare a populaţiei 
cu privire la referendumul pentru familie din 6-7 octombrie, a anunţat la Parlament, la finalul şedinţei BPN, 
preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
„Am adoptat mai multe hotărâri. Prima se referă la decizia noastră de a organiza activităţi de informare a 
populaţiei cu privire la tema referendumul din 6-7 octombrie”, a declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, într-o 
declaraţie de presă alături de premierul Viorica Dăncilă. 
În legătură cu campania PSD pe această temă, secretarul general adjunct al formaţiunii, Codrin Ştefănescu, a 
declarat pe 19 septembrie, pentru MEDIAFAX, că social-democraţii lucrează în prezent la un slogan al campaniei 
pentru referendumul din 6 şi 7 octombrie. Acesta a adăugat că partidul va avea două tipuri de mesaje, unul 
standard, la nivel naţional în care se va vorbi "despre tradiţii, Coaliţia pentru Familie, Biserică, de ce susţinem noi 
acest referendum, de ce le cerem românilor să iasă la vot" şi un altul de tip regional care fi conform cu specificul 
fiecărui judeţ, "pentru că unul este mesajul în Ţara Oaşului, altul este în Dobrogea". 
De asemenea, social-democraţii vor distribui flyere în perioada campaniei, strategia partidului fiind una "«de la 
om la om», adică toţi activiştii de partid din fiecare organizaţie locală, până la nivel de stradă, vor face un raport 
pentru discuţiile pe care le au cu oamenii" şi vor exista apariţii în mass-media centrală şi locală în legătură cu acest 
subiect, potrivit secretarului general adjunct al PSD. 
Întrebarea care va fi adresată românilor la referendumul pentru redefinirea familiei va fi: "Sunteţi de acord cu 
legea de revizuire a Constituţiei României în forma adoptată de Parlament?", potrivit unui anunţ al purtătorului 
de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. Acesta a adăugat că referendumul va costa 163,712 milioane de lei. 
Referendumul se va desfăşura pe parcursul a două zile, 6 şi 7 octombrie 2018, între orele 7.00 şi 21.00, potrivit 
Ordonanţei de urgenţă emise de Guvern în şedinţa de marţi. 
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La începutul şedinţei de marţi, în care Executivul a aprobat OUG pentru organizarea referendumului pe o prioadă 
de două zile, premierul Viorica Dăncilă a afirmat că demersul pentru redefinirea familiei nu este unul împotriva 
minorităţilor sexuale, "aşa cum încearcă să speculeze unii". 
"Referendumul pentru redefinirea familiei este efectul unui demers cetăţenesc, iar partidele politice trebuie 
(Sursa: Mediafax) 
 

 E nevoie de observatori pentru referendum, după ce Guvernul a renunțat la monitorizarea informatică 
Este nevoie de observatori independenți pentru referendum, după ce Guvernul a renunțat la monitorizarea 
informatică. 
Societatea civilă face un apel public și îi invită pe cei interesați ca referendumul pentru familia tradițională să se 
desfășoare corect, să se înscrie ca observatori independenți. 
ONG-urile atrag atenția că va fi nevoie de voluntari în toate secțiile de vot din țară și din străinătate, după ce 
Guvernul a decis să nu folosească sistemul informatic de prevenire a fraudelor introdus la scrutinele anterioare. 
Doritorii vor avea la dispoziție cursuri gratuite de pregătire, dar nu vor primi bani pentru activitatea de 
observator. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Remanierea guvernului, cu semne de întrebare. Dragnea ar vrea înlocuirea lui Tudorel Toader, ALDE refuză 
Marea întrebare este dacă ministrul Justiției, Tudorel Toader, va rămâne în funcție. Potrivit unor surse, liderul 
PSD, Liviu Dragnea, l-ar vrea înlocuit. Azi, însă, partenerul de coaliție de la ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a 
declarat că îl susține pe Tudorel Toader, care, în viziunea lui, este un ministru foarte bun. 
Liviu Dragnea spune că premierul Viorica Dăncilă face evaluarea miniștrilor și că, după referendum, titularii de 
portofolii care nu comunică bine și nu își fac treaba vor fi înlocuiți. 
O întreagă discuție se poartă în jurul ministrului Justiției. Voalat, Liviu Dragnea a dat unele semnale că ar fi 
așteptat mai mult de la Tudorel Toader. În schimb, liderul ALDE nici nu vrea să audă de o eventuală schimbare la 
justiție. 
Vicepremierul Paul Stănescu, unul dintre semnatarii scrisorii prin care se cerea demisia lui Liviu Dragnea, are 
bagajele aproape pregătite. 
Deocamdată, cele mai multe surse îi dau pe lista neagră pe miniștrii Economiei, Dănuț Andrusca, cel al Educației, 
Valentin Popa, pe ministrul Transporturilor, Lucian Șova și pe cel al Culturii, George Ivașcu. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Lipsa de cvorum din CSM amana declansarea concursului pentru sefia Sectiei speciale de anchetare a 
magistratilor 
CSM a amanat, miercuri, discutiile privind organizarea concursului pentru numirea in functia de procuror-sef al 
Sectiei pentru investigarea infractiunilor din Justitie din cadrul Parchetului de pe langa Inalta Curte de Casatie si 
Justitie. Motivul: Consiliul nu a intrunit astazi cvorumul necesar. 
Presedintele CSM, judecator Simona Marcu, a aratat in deschiderea sedintei ca declansarea concursului este 
decisa printr-o hotarare a plenului. "In lipsa unui cvorum, acest concurs nu poate fi declansat, potrivit legii", a 
subliniat Simona Marcu. 
 
Regulamentul, adoptat 
Pe 19 septembrie, CSM a adoptat atat regulamentul pentru procurori, cat si regulamentul pentru alegerea 
conducerii sectiei. Sectia pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie va fi condusa de un procuror-sef de sectie, 
ajutat de un procuror-sef adjunct, numiti in functie de plenul Consiliului Superior al Magistraturii. 
Infiintarea unei sectii de investigare a procurorilor si judecatorilor, care are competente exclusive de a cerceta 
infractiunile savarsite de judecatori si procurori, este una din cele mai importante modificari aduse Legii nr. 
304/2004 privind organizarea judiciara, promulgata de presedintele Klaus Iohannis in 20 iulie. 
Potrivit legii, Sectia incepe sa functioneze in termen de 3 luni de la data intrarii in vigoare a actului normativ. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Noi audieri în dosarul protestului din 10 august. Şeful Jandarmeriei Bucureşti şi un subordonat al lui Carmen 
Dan nu au dat declaraţii în faţa procurorilor/ Cazan: Dacă mâine ar fi 10 august, aş lua aceleaşi măsuri  
Şeful Jandarmeriei Bucureşti, Laurenţiu Cazan, s-a prezentat, miercuri, la sediul Parchetului General pentru a fi 
audiat în dosarul protestelor din 10 august, în care acesta este urmărit penal pentru abuz în serviciu şi participaţie 
improprie la purtare abuzivă în formă continuată. Şi Mihai Dan Chirică, secretar de stat în MAI, s-a prezentat 
miercuri dimineaţă la sediul Parchetului General pentru a fi audiat în dosarul protestului din 10 august. 
Subordonatul lui Carmen Dan a fost pus sub acuzare pentru complicitate la abuz în serviciu şi participaţie 
improprie la purtare abuzivă. Maiorul Laurenţiu Cazan a declarat, la ieşirea din sediul Parchetului General, că ar 
proceda la fel dacă ar coordona jandarmii la un nou protest şi că nu se aşteaptă să fie reţinut în dosarul 
protestelor din 10 august, reiterând faptul că a respectat legea. 
Coordonatorul intervenţiei din Piaţa Victoriei, maiorul Laurenţiu Cazan, şi secretarul de stat din Ministerul de 
Interne, Dan Mihai Chirică, care s-au prezentat miercuri la Parchetul General, s-au prevalat de dreptul la tăcere, 
au declarat pentru MEDIAFAX surse judiciare.   
Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că Laurenţiu Cazan, coordonatorul intervenţiei din Piaţa Victoriei, şi 
secretarul de stat din Ministerul de Interne, Dan Mihai Chirică, care s-au prezentat miercuri la Parchetul General, 
s-au prevalat de dreptul la tăcere şi nu au dat declaraţii în faţa procurorilor. 
Secretarul de stat în MAI, Mihai Dan Chirică, s-a prezentat miercuri dimineaţă la sediul Parchetului General pentru 
a fi audiat de către procurori. Acesta a petrecut în sediul instituţiei aproape o oră şi a refuzat să răspundă 
întrebărilor jurnaliştilor. 
Comisarul şef de poliţie Dan Mihai Chirică, secretar de stat pentru relaţia cu instituţiile prefectului din cadrul 
Ministerului Afacerilor Interne, este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz în 
serviciu şi complicitate la participaţie improprie la purtare abuzivă în formă continuată în timp ce colonelul 
Sebastian Cucoş, în prezent prim adjunct al inspectorului general al Jandarmeriei Române, este urmărit penal 
pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la 
purtare abuzivă în formă continuată. 
Alături de acesta, mai sunt urmăriţi penal şi colonelul Ionuţ-Cătălin Sindile, în prezent împuternicit inspector 
general al Jandarmeriei Române, maiorul Cazan Laurenţiu Valentin şi fostul şef al Jandarmeriei, Sebastian Cucoş. 
 
Maiorul Laurenţiu Cazan, audiat la Parchetul General în dosarul protestului din 10 august 
Şeful Jandarmeriei Bucureşti, Laurenţiu Cazan, s-a prezentat, miercuri după-amiază, la sediul Parchetului General, 
pentru a fi audiat de către procurori în dosarul protestelor din 10 august. Cazan este cel care a coordonat 
intervenţia jandarmilor la protest. 
Maiorul Laurenţiu Cazan, în prezent împuternicit director general al Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului 
Bucureşti, este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de abuz în serviciu, participaţie improprie la purtare 
abuzivă în formă continuată, participaţie improprie la fals intelectual, participaţie improprie la uz de fals, în 
dosarul de la Parchetul General privind violenţele de la mitingul din 10 august. 
Secretarul de stat în MAI, Mihai Dan Chirică, s-a prezentat şi el miercuri la sediul Parchetului General pentru a fi 
audiat de către procurori. Acesta a petrecut în sediul instituţiei aproape o oră şi a refuzat să răspundă întrebărilor 
jurnaliştilor. 
 
Maiorul Laurenţiu Cazan, la ieşirea din PG: Dacă mâine ar fi 10 august, aş lua aceleaşi măsuri  
„Pot să vă asigur, de faptul că pe timpul acţiunii de restabilire a ordinii publice, legea a fost respectată întocmai. 
(...) Resping cu tărie toate acuzaţiile. Nu pot fi de acord cu asemenea acuzaţii, sunt lucruri care ţin de anchetă. E 
dreptul meu să mă apăr. (...) Categoric, nu mă aştept să fiu reţinut. (...) Au fost controverse destul de mari, din 
punctul meu de vedere, nu au fost precizări contradictorii”, a declarat şeful Jandarmeriei Bucureşti, la ieşirea din 
Parchetul General. 
Întrebat dacă ar alege să procedeze la fel dacă ar coordona jandarmii la un nou protest, Cazan a spus: Categoric. 
Dacă mâine ar fi 10 august, aş lua aceleaşi măsuri. S-a respectat legea. Nu cunosc numărul copiilor care au fost 
afectaţi. (...) Se foloseşte mult în spaţiul public termenul de „a gaza”. V-aş ruga să vă uitaţi în dicţionar să vedeţi ce 
înseamnă a gaza”. 
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Maiorul Laurenţiu Cazan, în prezent împuternicit director general al Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului 
Bucureşti, este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de abuz în serviciu, participaţie improprie la purtare 
abuzivă în formă continuată, participaţie improprie la fals intelectual, participaţie improprie la uz de fals, în 
dosarul de la Parchetul General privind violenţele de la mitingul din 10 august. 
Secretarul de stat în MAI, Mihai Dan Chirică, s-a prezentat şi el miercuri la sediul Parchetului General pentru a fi 
audiat de către procurori. Acesta a petrecut în sediul instituţiei aproape o oră şi a refuzat să răspundă întrebărilor 
jurnaliştilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Federatia Barourilor Europene pune la zid Romania pentru masurile antiJustitie si violentele din 10 august 
Adunarea Generala a Federatiei Barourilor Europene (FBE), care reprezinta peste 250 de barouri si un milion de 
avocati din Europa, avertizeaza autoritatile din Romania in legatura cu incalcarea statului de drept si a dreptului la 
libera exprimare a cetatenilor, care au venit din Europa la protestul de pe 10 august. 
Astfel, Adunarea Generala a FBE si-a exprimat profunda ingrijorare fata de "incalcarea continua a statului de drept 
realizata de partidul de guvernamant prin initiative legislative care slabesc lupta anticoruptie si fac judecatorii si 
procurorii vulnerabili in fata interventiilor politice". 
De asemenea, reprezentatii adunarii spun, intr-un comunicat, ca lupta anticoruptie este slabita si prin procedurile 
de schimbare a procurorului sef al DNA, a procurorului general si a conducerii Inspectiei Judiciare. 
"Cerem Guvernului roman sa opreasca imediat toate aceste masuri si sa isi continue eforturile in lupta impotriva 
coruptiei prin legislatie care nu favorizeaza politicienii", adauga sursa citata, care mentioneaza ca la conducerea 
institutiilor trebuie sa fie puse persoane independente si care respecta sistemul judiciar. 
 
Incalcarea dreptului la libera exprimare 
Adunarea Generala a Federatiei Barourilor Europene atrage atentia si asupra faptului ca cetatenilor romani care 
au venit din Europa la Bucuresti pentru a participa la protestul din 10 august le-au fost incalcate drepturile la 
libera exprimare. 
"Adunarea Generala a FBE si-a exprimat profunda ingrijorare cu privire la incalcarea dreptului la libera exprimare 
al cetatenilor romani care au venit din diaspora spre Bucuresti, pe 10 august 2018, pentru a protesta fata de 
coruptie, cand fortele de ordine din Romania, sub pretextul stabilirii ordinii, au folosit forta excesiva impotriva 
demonstrantilor pasnici, in vederea intimidarii si dispersarii acestora", se arata in comunicatul transmis. 
Astfel, reprezentantii adunarii fac apel la autoritatile statului roman sa identifice si sa pedepseasca toate 
abuzurile. Acestia mai cer statului sa "ia masuri imediate pentru respectatea dreptului la libera exprimare in 
Romania si sa nu foloseasca forta pentru a reprima acest drept". 
Adunarea Generala a FBE face referire la violentele care s-au produs in seara protestului de pe 10 august, cand 
peste 450 de persoane au fost ranite in urma ciocnirilor dintre protestatari si fortele de ordine. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Întâlnire NEOBIȘNUITĂ pentru Liviu Dragnea și Viorica Dăncilă: Unde au fost invitați joi 
Liviu Dragnea este așteptat să participe,joi, la întâlnirea organizației pensionarilor PSD, de la Parlament, ora 11.00, 
a spus, pentru MEDIAFAX, Ioan Popa, președintele OPSD. Teme abordate vor fi asigurarea medicamentelor pentru 
persoanele vârstnice, legea pensiilor și referendumulul pentru familie. 
"I-am invitat pe prim-ministru, pe toți i-am invitat. Bineînțeles că au fost transmise invitații la toată conducerea 
partidului. E o acțiune obișnuită a organizației naționale a pensionarilor, adică Biroul Executiv la care participă 
membrii Biroului și președinții organizaților județene, în total vreo 60 de persoane", a declarat președintele OPSD, 
Ioan Popa, miercuri pentru MEDIAFAX. 
Acesta a mai spus că în prima parte a ședinței un secretar de stat al Ministerului Sănătății și europarlamentarul 
PSD, Cladiu Tănăsescu, vor vorbi despre asigurarea medicamentelor pentru pensionari. 
"În prima parte a ședinței am invitat de la Ministerul Sănătății secretar de stat în legătură cu asigurarea 
medicamentelor pentru persoanele vârstnice și politicile de asigurare a condițiilor mai bune de asistență medical. 
Participă un eurodeputat, Claudiu Tănăsescu, care e membru al Comisiei în comunitatea europeană a 
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medicamentelor și tratamentul persoanelor vârstnice. L-am invitat pe președintele Agenției Naționale a 
Medicamentelor și un președinte de sindicat care și-a manifestat dorința să participe. Mi se pare că participă și de 
la niște direcții sanitare de la câteva județe", a completat Popa. 
Vor fi prezentate și pliantele distribuite de către organizația de pensionari a PSD la nivel național în legătură cu 
noua Lege a pensiilor, potrivit sursei citate. 
"După aceea prezentăm două pliante în legătură cu Legea pensiilor, condițiile asigurate pentru pensionari și 
vizează toate categoriile de pensionari și am multiplicat o foaie în 25.000 de exemplare și le-am difuzat în țară. Iar 
unul mai amplu care dezvoltă problema asigurării pensiilor și toate celelalte categorii este un material pe care l-
am dat lor spre studiu și care ulterior va fi multiplicat la nivel național. Într-un fel promovăm Legea pensiilor", a 
precizat liderul OPSD. 
Nu în ultimul rând, în cadrul reuniunii OPSD de miercuri, va fi prezentat și mesajul liderului partidului, Liviu 
Dragnea, cu ocazia sărbătoririi Zilei Internaționale a Persoanelor Vârstnice, pe 1 octombrie. 
"Prezentăm în mapă, dar am difuzat în toată țara, mesajul președintelui partidului adresat persoanelor vârstnice 
cu prilejul sărbătoririi zilei de 1 octombrie, Ziua Internațională a persoanelor vârstnice. Așa procedăm, pentru că 
în perioada următoare organizăm adunări festive în toată țara, la nivelul minicipiilor, orașelor și comunelor, 
întâlniri cu pensionarii, cu parlamentarii, președinții de filiale, în care se omagiază activitatea pensionarilor de ziua 
lor", a explicat Ioan Popa. 
Acesta a adăugat, pentru MEDIAFAX că vor fi făcute și câteva "precizări privind organizarea referendumului", 
spunând că "pensionarii sunt activi în privința asta și se implică direct". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria Capitalei înfiinţează Reţeaua Metropolitană de creşe şi grădiniţe 
Primăria Capitalei înfiinţează „Reţeaua Metropolitană de creşe şi grădiniţe”, potrivit unui proiect de hotărâre 
aprobat, miercuri, în şedinţa Consiliului General al Municipiului Bucureşti. 
Potrivit proiectului CGMB, votat miercuri, scopul înfiinţării acestei reţele ar fi „dezvoltarea infrastructurii 
educaţionale”. Din această reţea ar urma să facă parte 12 grădiniţe şi creşe din toate cele şase sectoare ale 
Capitalei. 
Direcţia Cultură, Învăţământ, Turism, ar urma să facă demersurile necesare în vederea indentificării imobilelor în 
care Reţeaua Metropolitană îşi va desfăşura activitatea. 
„În Bucureşti, numărul creşelor de stat (aflate în subordinea consiliilor locale) şi numărul de locuri nu acoperă 
nevoile existente în prezent, potrivit datelor de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială a Municipiului Bucureşti. 
Numărul de locuri din creşele de stat, unde sunt supravegheaţi şi îngrijiţi copii cu vârste de sub trei ani, nu 
satisface având în vedere că în Capitală sunt peste 48.000 de copii cu vârsta până în trei ani”, se arată în raportul 
de specialitate al proiectului. 
„Dat fiind numărul mare al copiilor cu vârsta până la 3 ani şi numărul de locuri în instituţiile preşcolare existente, 
ne propunem să dezvoltăm o reţea metropolitană de creşe şi grădiniţe, care vor fi amplasate în zonele cele mai 
deficitare, aşa cum rezultă din evidenţele autorităţilor publice. După obţinerea acordului de principiu din partea 
Consiliului General, Primăria Capitalei va demara procedura de identificare şi achiziţionare a terenurilor şi/sau 
imobilelor necesare pentru construirea sau amenajarea unor noi unităţi de învăţământ preşcolar, spaţioase, 
moderne, la cele mai înalte standarde de calitate”, declară şi primarul general al Capitalei, Gabriela Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANPIS: Indemnizaţiile pentru creşterea copilului plătite în august s-au cifrat la aproape 321 milioane de lei 
Indemnizaţiile pentru creşterea copilului plătite în august au însumat 320,8 milioane lei, suma medie plătită fiind 
de 1.824,67 lei, conform datelor centralizate de Agenţia Naţională pentru Plăţi şi Inspecţie Socială (ANPIS). 
În august, au beneficiat de acest ajutor social 175.828 de persoane. Cei mai mulţi beneficiari erau înregistraţi în 
Bucureşti, respectiv 25.341, precum şi în judeţele Cluj (8.798 persoane), Timiş (8.003) şi Iaşi (6.942). 
La finele lunii, erau suspendaţi de la plată 17.184 beneficiari, cei mai mulţi din Capitală (2.625), Cluj (916), Iaşi 
(860) şi Timiş (859). 
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Cea mai mare valoare a sumei medii plătite (drepturi curente) a fost înregistrată în Bucureşti, de 2.713,36 lei, Ilfov 
- 2.260,83 lei, Cluj - 2.159,26 lei şi Timiş - 2.041,26 lei. 
De asemenea, în cea de-a opta lună a anului, au fost efectuate alte plăţi (restanţe, reluări în plată, plăţi 
neachitate, corecţii etc.) în contul acestui beneficiu în sumă de 20,446 milioane de lei. 
Conform Legii 66/19 aprilie 2016, persoanele care în ultimii doi ani anteriori datei naşterii copilului au realizat 
timp de cel puţin 12 luni venituri din salarii şi asimilate salariilor, venituri din activităţi independente, venituri din 
activităţi agricole, silvicultură şi piscicultură, supuse impozitului pe venit potrivit prevederilor Legii nr. 227/2015 
privind Codul fiscal, cu modificările şi completările ulterioare, beneficiază de concediu pentru creşterea copilului 
în vârstă de până la doi ani, respectiv trei ani în cazul copilului cu handicap, precum şi de o indemnizaţie lunară. 
Indemnizaţia lunară prevăzută se stabileşte în cuantum de 85% din media veniturilor nete realizate în ultimele 12 
luni din ultimii doi ani anteriori datei naşterii copilului şi nu poate fi mai mică de 85% din cuantumul salariului 
minim brut pe ţară garantat în plată. 
Nivelul indemnizaţiei lunare se majorează cu 85% din cuantumul salariului minim brut pe ţară garantat în plată 
pentru fiecare copil născut dintr-o sarcină gemelară, de tripleţi sau multipleţi, începând cu al doilea copil provenit 
dintr-o astfel de naştere.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Urmează cea mai mare CONCEDIERE din acest an: Aproape 1.000 de salariați vor deveni șomeri, anunță 
Guvernul 
Complexul Energetic Hunedoara, unul din cei mai mari producători de energie din ţară, va concedia 920 de 
persoane, în două etape, începând cu 1 noiembrie, de la minele Lonea şi Lupeni, ce urmează să fie închise, potrivit 
unui proiect de Hotărâre publicat în dezbatere de Ministerul Energiei, acţionarul majoritar al companiei. 
”Planul de disponibilizare prevede a fi disponibilizate prin concediere colectivă în trimestrul IV anul 2018, un 
număr de 920 persoane în două etape. Astfel, la data de 1 noiembrie 2018 un număr de 70 persoane, iar la data 
de 31 decembrie 2018 un număr de 850 persoane. Planul de disponibilizare a fost supus aprobării conducerii 
executive şi neexecutive a societăţii precum şi acţionariatului societăţii”, se precizează în document. 
Termenul estimat al concedierii colective este luna decembrie. 
”Prin proiectul de act normativ se propune aprobarea sumei de 258.000 lei din bugetul asigurărilor pentru somaj 
pe anul 2018 ce se va aloca pentru plata venitului lunar de completare persoanelor disponibilizate de Societatea 
de Complexul Energetic Hunedoara S.A., în sensul prevederilor art. 2 din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 
36/2013 privind aplicarea în perioada 2013-2018 a unor măsuri de protecţie socială acordată persoanelor 
disponibilizate prin concedieri colective efectuate în baza planurilor de disponibilizare”, arată documentul citat. 
Pentru acest an, potrivit planului de închidere, societatea îşi reduce activitatea şi este pusă în situaţia desfiinţării 
locurilor de muncă aferente, prin concedieri colective cu măsuri de protecţie socială. 
”Această măsură a fost luată pentru a putea asigura desfăşurarea în condiţii normale a procesului de închidere a 
unităţilor miniere necompetitive, a securităţii şi sănătăţii în muncă a salariaţilor, precum şi asigurarea măsurilor 
de protecţie socială a persoanelor disponibilizate”, mai arată nota de fundamentare. 
CE Hunedoara estimează pierderi de 291,02 milioane lei în acest an, cu 62% mai mici faţă de cele raportate anul 
trecut, la venituri totale de 453,39 milioane lei, potrivit proiecţiei de buget pentru acest an. 
Cheltuielile totale bugetate pentru acest an sunt în sumă de 744,41 milioane lei. 
Complexul Energetic Hunedoara şi-a planificat investiţii de 108,05 milioane lei în acest an, scrie news.ro. 
Compania estimează pentru sfârşitul anului plăţi restante de 833,32 milioane lei şi creanţe restante de 145 
milioane lei. 
Cu sediul la Petroşani, în judeţul Hunedoara, CE Hunedoara deţine o cotă de piaţă de aproximativ 5% din 
producţia de energie electrică din România şi are circa 4.400 de angajaţi. Compania eeste cel mai mare 
producător de energie electrică din partea de nord-vest a ţării. 
CE Hunedoara a fost constituită în 2012 cu activele deţinute anterior de către alte întreprinderi deţinute de stat, 
aflate în situaţie de insolvenţă şi lichidate (Electrocentrale Paroşeni şi Electrocentrale Deva, precum şi, într-o fază 
ulterioară, Compania Naţională a Huilei SA. Petroşani). Aceasta a înregistrat pierderi începând cu anul 2013, iar în 
ianuarie 2016 a intrat în procedura oficială de insolvenţă în temeiul legislaţiei române. Între timp, procedura de 
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insolvenţă a fost suspendată până la soluţionarea unei căi de atac formulate de către sindicate în faţa unei 
instanţe regionale din România. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Creșterea salariului minim ne scapă de sărăcie? Concluzii surprinzătoare ale Institutului de Economie 
Un procent de 10% din populația săracă are venituri de nu mai puțin 14 ori mai mici decât 50% dintre populația 
săracă. Aceste cifre fac cercetătorii Institutului de Economie Națională al Academiei Române să vorbească de o 
nouă clasă socială în România, situație dealtfel îngrijorătoare: săracii săracilor. 
Trei din zece muncitori din România au fost plătiţi anul trecut cu salariul minim pe economie. Situaţia este 
îngrijorătoare, chiar în condiţiile în care salariul minim a crescut, a afirmat, miercuri, Valentina Vasile, director 
ştiinţific la Institutul de Economie Naţională al Academiei Române.  
"România a înregistrat în 2017 o uşoară creştere a ocupării, sub un procent, dar se poziţionează între ultimele ţări 
din punct de vedere al ratei de ocupare. Deci, avem un indicator unde trebuie să lucrăm, avem foarte multe 
persoane care sunt într-o formă sau alta de inactivitate parţială sau totală, voită sau nu. Şi, de asemenea, trebuie 
să vă spunem că avem, tot pentru anul 2017, o statistică. Aceasta ne arată că 30% dintre lucrătorii din România au 
fost plătiţi la nivelul salariului minim. Îngrijorător. Îngrijorător chiar şi în condiţiile în care salariul minim a crescut. 
Însă, dacă iar ne poziţionăm faţă de ţările Uniunii Europene, avem această dilemă: ce dorim şi cum reuşim să 
facem? Pentru că niciodată creşterea de salariu nu trebuie să fie singulară, ci trebuie să fie însoţită de 
productivitate", a spus Valentina Vasile, la dezbaterea pe tema "Munca zilieră în România şi alte tipuri de muncă 
ocazională în România", organizată de Institutul European din România, în parteneriat cu Euractiv Network.  
Potrivit acesteia, în România, riscul de sărăcie a luat din nou tendinţa de creştere. România a avut o perioadă mică 
de scădere, dar este din nou pe curba de creştere, potrivit Agerpres.ro.  
"Ce este mai rău, am ajuns să crească sărăcia în muncă, lucru grav din această perspectivă. Ce este foarte 
interesant, pentru că nouă ne place statistica, dar este şocantă, am luat o ultimă constatare care ar trebui să ne 
pună pe gânduri pe absolut toţi - şi mai ales ar trebui să ne pună pe gânduri din perspectiva revigorării şi 
dezvoltării unui nou dialog social între partenerii pe piaţa muncii - statistica este şocantă: 10% din populaţia cu 
cele mai mici venituri câştigă de 14 ori mai puţin decât 50% din populaţia cea mai săracă. În traducere, săracii 
săracilor şi există o tendinţă de creştere a decalajelor", a arătat Valentina Vasile.  
Directorul ştiinţific al IEN a menţionat că datele sunt luate din Semestrul European. Pe lângă aceste date, 
Valentina Vasile a spus că România se confruntă cu o criză cronicizată la nivel naţional: îmbătrânire demografică şi 
mobilitatea pentru muncă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CNAIR a semnat contractele de proiectare a drumurilor de mare viteză Ploieşti-Buzău şi Buzău-Focşani 
Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a anunţat, miercuri, că a semnat cu firma 
Consitrans contractele pentru elaborarea Studiului de Fezablitate şi a Proiectului Tehnic pentru două drumuri de 
mare viteză. 
„Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere SA (CNAIR) a semnat, în data de 24 septembrie 
2018, contractele de servicii „Elaborare Studiu de Fezabilitate şi Proiect Tehnic pentru drum de mare viteză 
Ploieşti - Buzău” şi „Elaborare Studiu de Fezabilitate şi Proiect Tehnic pentru drum de mare viteză Buzău – 
Focşani" cu operatorul economic Consitrans SRL”, se scrie, într-un comunicat de presă al CNAIR, transmis 
miercuri. 
Potrivit instituţiei, valoarea contractelor este de 12,2 milioane de lei, fără TVA, pentru elaborarea studiului de 
fezabilitate şi a proiectului tehnic pentru drumul de mare viteză Ploieşti - Buzău şi de 13,9 milioane de lei, fără 
TVA, pentru Buzău - Focşani. Compania precizează că sursele de fnanţare pentru cele două studii de fezabilitate 
sunt Programul Operaţional Infrastructura Mare (POIM 2014-2020) şi bugetul de stat, iar durata de prestare a 
serviciilor de către Consitrans este de doi ani de la data de începere a contractului. 
„Obiectul contractelor constă în prestarea de activităţi şi servicii pentru Elaborarea Studiului de Fezabilitate şi a 
Proiectului Tehnic pentru Drum de mare viteză Ploieşti - Buzău şi Drum de mare viteză Buzău - Focşani, pregătirea 
documentaţiei de atribuire pentru execuţia lucrărilor, precum şi asigurarea asistenţei pentru susţinerea aplicaţiei 
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de finanţare şi asigurarea asistenţei pe durata desfăşurării procedurii de achiziţie publică pentru execuţia 
lucrărilor, în conformitate cu Caietul de Sarcini şi cu respectarea legislaţiei în vigoare”, mai anunţă Compania de 
Administrare a Infrastructurii. 
Drumul de mare viteză Ploieşti-Paşcani are o lungime de aproximativ 330 de kilometri şi a fost împărţit în patru 
sectoare: Ploieşti-Buzău, Buzău-Focşani, Focşani-Bacău şi Bacău- Paşcani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Grindeanu (ANCOM) explică alegerea datei pentru licitația 5G: licențele 4G au adus 700 milioane euro 
Președintele ANCOM, Sorin Grindeanu, a justificat, miercuri, de ce licitația pentru frecvențele destinate 
tehnologiei 5G va fi organizată la jumătatea anului 2019: licitația pentru spectrul de utilizare a tehnologiei 4G din 
2012 a adus bugetului de stat 700 de milioane de euro. 
„În a doua jumătate a anului viitor, vom ține licitația (n.red. - pentru frecvențele 5G). Este predicția noastră că 
acea perioadă este cea mai potrivită, astfel încât statul roman să câștige cei mai mulți bani. Nu sunt bani care vor 
intra în bugetul ANCOM, ci direct în bugetul de stat, de aceea suntem și foarte atenți. Licitația pe 4G este un 
exemplu pozitiv, atunci statul a câștigat 700 de milioane de euro”, a declarat Sorin Grindeanu, președintele 
Autorității Naționale de Reglementare în domeniul Comunicațiilor (ANCOM), în cadrul Comisiei de IT&C de la 
Camera Deputaților. 
Suma obținută se apropie de cea estimată de Autoritate, de 682 de milioane de euro. ANCOM a organizat licitația 
pentru utilizarea spectrului de tehnologie 4G în a doua jumătate a anului 2012. Atunci, cinci operatori telecom şi-
au adjudecat 485 de MHz în benzile de 800 MHz, 900 MHz, 1800 MHz şi 2600 MHz, frecvenţe radio destinate 
comunicaţiilor mobile de voce şi internet de bandă largă. Operatorii au fost: Cosmote Romanian Mobile 
Telecommunications, Orange, RCS&RDS, Vodafone România și 2K Telecom. 
Președintele ANCOM a precizat că pregătirea pentru licitații nu ține doar de Autoritate, ci și de anumite acorduri 
ce trebuie încheiate cu țările vecine. „Este o problemă comună la granița cu Ucraina, anumite frecvențe care vrem 
să fie folosite pentru 5G, în Ucraina sunt folosite în alte scopuri, adică militar. Ungaria are aceași problemă, la fel 
și Polonia. Eu zic că suntem pe drumul cel bun, astfel încât calendarul pe care ni l-am propus, să putem să ne 
ținem de el. Legat de spectrul STS suntem în grafic”, a dăugat reprezentantul ANCOM. 
Licitația pentru frecvențele destinate tehnologiei 5G va fi organizată în 2019, în baza calendarului dezbătut de 
ANCOM împreună cu industria, în cadrul unei ședințe a Consiliului Consultativ, licitația urmând să se încheie în 
decembrie 2019, informează un comunicat ANCOM. 
La jumătatea lunii iulie a avut loc o ședință a Consiliului Consultativ, în urma căruia s-a făcut public că licitația 
pentru frecvențele destinate tehnologiei 5G va fi organizată în 2019. În ședință au fost discutate planul de măsuri 
și calendarul național privind alocarea benzii de frecvențe 470-790 Mhz, precum și opțiunile de reglementare 
asociate, sub formă unei foi de parcurs naționale privind alocarea și utilizarea viitoare a benzii de frecvențe 470-
790 Mhz. 
„Odată cu consultarea pe tema benzii de 700 Mhz, am agreat practic calendarul punerii la dispoziție a spectrului 
radio necesar implementării tehnologiei 5G în România. Vom finaliza toată documentația acestei licitații, care 
înseamnă inclusiv prețuri de pornire, până în luna iulie 2019 și vom încheia licitația pentru spectru cel târziu în 
decembrie 2019”, declara atunci Grindeanu. 
Un prim pas este eliberarea, în timp util, a spectrului radio adecvat pentru dezvoltarea viitoare a sistemelor de 
comunicații mobile de bandă largă. Pentru ca banda de 700 Mhz să fie disponibilă, ANCOM va propune 
modificarea Tabelului național de atribuire a benzilor de frecvențe radio (TNABF) și atribuirea benzii de 790 Mhz 
serviciului mobil terestru, în acest moment, banda fiind atribuită serviciilor de televiziune digitală terestră. Până la 
sfârșitul acestui an, ANCOM va elabora și va adopta poziția națională privind acordarea drepturilor de utilizare a 
spectrului radio disponibil în benzile de frecvențe de 700 Mhz, 800 Mhz, 1500 Mhz, 2600 Mhz, 3400-3600 Mhz și 
26 GHz pentru sisteme de comunicații electronice pe suport radio de bandă largă, preciza Autoritatea în iulie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Fifor: România - printre puţinele state aliate ce respectă principiul de împărţire echitabilă a responsabilităţilor 
în cadrul NATO 
România este unul din puţinele state aliate care respectă principiul de împărţire echitabilă a responsabilităţilor în 
cadrul Alianţei Nord-Atlantice şi îndeplinesc toate cele trei condiţii legate de cash, capabilităţi şi contribuţii, a 
scris, joi, pe Facebook, ministrul Apărării, Mihai Fifor, după întâlnirea cu secretarul american al Apărării, James 
Mattis. 
Oficialul român a discutat cu Mattis despre cooperarea în cadrul NATO, având, potrivit lui Fifor, "un schimb de 
opinii asupra rolului important pe care România este pregătită să îl asume pe flancul estic al Alianţei Nord-
Atlantice şi în regiunea complicată a Mării Negre". 
"Cu acest prilej, am reiterat că ţara noastră este un aliat stabil şi credibil, care îşi îndeplineşte toate angajamentele 
şi responsabilităţile ce decurg din calitatea de stat membru al NATO. În acest context, omologul american a 
subliniat rolul important al României în regiunea Mării Negre. Am precizat că România este unul din puţinele state 
aliate care respectă principiul de împărţire echitabilă a responsabilităţilor în cadrul Alianţei şi îndeplinesc toate 
cele trei condiţii legate de cash, capabilităţi şi contribuţii. În primul rând, alocarea de 2% din PIB pentru apărare, 
pentru al doilea an consecutiv, în 2018, rămâne un obiectiv naţional major. În al doilea rând, dezvoltarea de 
capabilităţi necesare contracarării ameninţărilor la adresa securităţii aliate este realizată prin strategia ambiţioasă 
de achiziţii şi programe de înzestrare a Armatei Române. În al treilea rând, soliditatea angajamentelor naţionale 
este confirmată de contribuţiile substanţiale ale României la eforturile internaţionale de proiectare a securităţii şi 
stabilităţii, printre care cele mai importante sunt participările cu militari în teatrele de operaţii din cadrul misiunii 
Resolute Support din Afganistan, misiunii NATO din Irak, lansate recent la Summitul aliat de la Bruxelles, precum 
şi contribuţia României la coaliţia anti-ISIL, în vederea luptei împotriva terorismului", a scris Fifor. 
Acesta a subliniat că, în contextul în care România va deţine preşedinţia Consiliului Uniunii Europene, începând cu 
ianuarie 2019, "ţara noastră şi Guvernul Dăncilă acordă o importanţă deosebită legăturii transatlantice". 
"Considerăm că nu se poate discuta de o apărare europeană fără relaţia transatlantică. Mai mult, în contextul 
în care se întâmplă Brexit, România nu crede în crearea unei Europe a Apărării fără o puternică relaţie 
transatlantică", a subliniat ministrul român al Apărării. 
Întâlnirea de la Pentagon dintre Mihai Fifor şi James Mattis "a avut ca obiectiv continuarea dialogului excelent cu 
omologul american, demarat în urmă cu un an de zile, cu prilejul primei vizite la Washington, şi intensificat la 
Bruxelles, în contextul diverselor reuniuni ale miniştrilor apărării din statele membre NATO". 
Potrivit postării de pe Facebook, agenda de discuţii a inclus teme prioritare ale cooperării în domeniul Apărării 
dintre România şi SUA, cu accent pe evoluţiile de securitate din regiunea Mării Negre şi din Balcanii de Vest, 
implementarea deciziilor Summitului NATO din iulie, participarea în lupta împotriva terorismului, cooperarea 
bilaterală şi prezenţa SUA pe teritoriul României, precum şi aspecte legate de cooperarea în domeniul industriei 
de apărare şi programele majore de înzestrare derulate cu partenerul american. 
"În cadrul discuţiilor a fost evidenţiat ritmul dinamic al Parteneriatului strategic dintre România şi Statele Unite, 
precum şi perspectivele de intensificare a cooperării în domeniul apărării ca elemente esenţiale pentru 
securitatea şi stabilităţii ţării noastre şi a regiunii din care România face parte. În context, a fost apreciată 
maturitatea cooperării României cu partenerul strategic, atât în plan bilateral, cât şi în cadrul Alianţei", a mai 
afirmat Fifor.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pensie specială pentru câinii și caii aflați în slujba instituțiilor statului. Animalele vor putea beneficia de 
servicii medicale şi îngrijire specială tot restul vieții 
Câinii şi caii de la Poliție, Jandarmerie, SRI și din Armata ar putea primi un fel de pensie specială la ieșirea din 
activitate din cauza vârstei sau dacă starea de sănătate nu le mai permite efortul fizic. 
În prezent, după 8-10 ani de activitate, animalele fie sunt scoate la licitație, fie sunt eutanasiate. 
Un proiect de lege inițiat de parlamentari PNL, PMP și USR a fost votat în unanimitate de senatori. Astfel, 
animalele de serviciu aflate în slujba statului român vor putea beneficia de servicii medicale și îngrijire specială tot 
restul vieții. 
Decizia finală aparține Camerei Deputaților. 
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(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ambasadorul Germaniei la Bucureşti: România poate juca un rol foarte important în lunile care urmează 
Ambasadorul Germaniei la Bucureşti, Cord Meier-Klodt, crede că România poate juca un rol foarte important în 
lunile care urmează şi îşi imaginează ţara noastră ca pe un intermediar între forţele din Vest şi Est, odată cu 
preluarea preşedinţiei Consiliului UE. 
Întrebat, miercuri, într-o conferinţă de presă la Cluj-Napoca, dacă are un sfat pentru autorităţile române, în 
condiţiile în care România va prelua de la 1 ianuarie 2019 preşedinţia Consiliului UE, Cord Meier-Klodt a spus că în 
Europa fiecare trebuie să îşi aducă aportul şi să îşi joace rolul stabilit. 
”Pentru a păstra coeziunea şi solidaritatea Europei, fiecare trebuie să îşi aducă aportul şi să îşi joace rolul stabilit. 
Franţa şi Germania, ca importanţi parteneri şi promotori ai Europei, îşi cunosc şi îşi asumă acest rol. Dar, cum se 
spune pe vapor, este nevoie de toţi oamenii pe punte. Iar în ceea ce priveşte România, am convingerea fermă că 
România poate juca un rol foarte important în lunile care urmează. Îmi imaginez România, în primul rând, ca pe 
un intermediar între acele forţe care se manifestă, pe de-o parte, în Vestul Europei, şi cele care se manifestă în 
Est”, a spus Meier-Klodt. 
Diplomatul german s-a referit la recentul summit al celor trei mări, de la Bucureşti, precizând că iniţiativa de 
creare a acestuia a provenit din ţările din Estul UE, dar a fost sprijinită şi de parteneri din SUA. 
”Au existat la unii dintre parteneri temeri cum că acest summit ar putea iniţia o mişcare care ar urma să divizeze 
Europa. România s-a folosit de preşedinţia pe care a deţinut-o la summit pentru a face două lucruri: a încercat să 
facă din acest summit o întâlnire cu rezultate cât se poate de concrete, să reducă retorica politică şi să introducă 
elemente de ordin practic, precum energia, transporturile, digitalizarea, infrastructura în această parte a Europei. 
În al doilea rând, a ţinut să arate că această iniţiativă este deschisă şi altor parteneri. Ne-au abordat pe noi şi ne-
au întrebat dacă vrem să ne alăturăm acestei iniţiative. Eu m-am folosit de această invitaţie pentru a demonstra 
Guvernului federal german că România îşi asumă rolul pe care îl are în gestionarea problemelor europene”, a 
subliniat ambasadorul german. 
Cord Meier-Klodt a menţionat că după consultările şi votul care a avut loc la nivelul Ministerului de Externe al 
Germaniei, s-a reuşit obţinerea primei participări a Germaniei la această iniţiativă, prilej cu s-a exprimat poziţia 
acesteia şi s-au formulat propuneri de îmbunătăţire. 
”Acesta este un exemplu, dar sunt convins că există multe alte teme în care România poate juca un rol similar. Iar 
anul viitor, în urma mandatului de preşedinţie a Consiliului UE, va putea să demonstreze tocmai această 
problemă”, a conchis Meier-Klodt. 
Ambasadorul Franţei, Michele Ramis, a declarat, la rândul său, în aceeaşi conferinţă de presă, că ceea ce le 
transmite partenerilor români este că au o responsabilitate pentru că urmează să preia preşedinţia Consiliului UE 
şi România îşi doreşte să reuşească această preşedinţie. 
”Şi noi ne dorim să reuşească pentru că este în interesul Europei. Credem că este un moment important în UE şi în 
istoria ei, cu mize importante şi sperăm ca şi România să fie conştientă de acest lucru”, a spus diplomatul francez. 
Ambasadorii Germaniei şi Franţei au vizitat, miercuri, împreună, la Cluj-Napoca, expoziţia itinerantă de artă 
contemporană „Tânăra Creaţie Contemporană”, organizată de Fundaţia Culturală Intact în colaborare cu Primăria 
din Montrouge (Franţa) şi Primăria Cluj-Napoca. Expoziţia, dedicată descoperirii şi promovării noilor talente din 
arta contemporană europeană, cuprinde 56 de lucrări realizate de artişti din şapte ţări europene, printre care şi 
opt artişti români. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România cosideră că Marea Britanie trebuie să rămână conectată la UE cât mai puternic posibil 
Marea Britanie trebuie să rămână conectată la UE cât mai puternic posibil, a afirmat secretarul de stat pentru 
relaţii interinstituţionale şi juridice, Cristian Winzer, miercuri, la o întrevedere cu o delegaţie de parlamentari din 
Senatul Republicii Franceze informează Agerpres. 
Potrivit unui comunicat al MAE, transmis AGERPRES, delegaţia a fost alcătuită din Bernard Fournier, preşedintele 
Grupului Parlamentar de prietenie Franţa-România, respectiv Olivier Cadic şi Patrice Joly, membri ai Grupului 
Parlamentar de prietenie Franţa-România.  
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"Agenda discuţiilor s-a axat pe tema viitoarei Preşedinţii a României la Consiliul UE, în primul semestru al anului 
viitor şi pe o serie de dosare importante ale agendei europene actuale, precum procesul de reflecţie privind 
viitorul Uniunii, negocierile de retragere a Marii Britanii din Uniunea Europeană şi discuţiile pe marginea viitorului 
Cadru Financiar Multianual", se spune în comunicat.  
Totodată, Cristian Winzer a prezentat obiectivele României pe durata mandatului său de Preşedinţie la Consiliul 
UE. El a evidenţiat hotărârea ţării noastre de a acţiona "ca un veritabil facilitator de consens în avansarea 
discuţiilor la nivel european, de o manieră care să contribuie la consolidarea proiectului european şi să producă 
rezultate concrete pentru cetăţenii europeni".  
Cu privire la priorităţile viitorului Cadru Financiar Multianual al UE, Winzer a reiterat faptul că "România susţine 
un buget echilibrat, care să ofere o finanţare adecvată domeniilor care aduc creştere şi convergenţă, precum 
Politica de Coeziune şi Politica Agricolă Comună şi care să răspundă, de o manieră corespunzătoare, şi noilor 
provocări cu care se confruntă Uniunea Europeană".  
De asemenea, el a salutat faptul că România şi Franţa împărtăşesc acelaşi obiectiv şi a subliniat importanţa 
susţinerii acestei poziţii de o manieră coordonată în cadrul UE, se spune în comunicat.  
Potrivit MAE, discuţiile au evidenţiat abordările similare ale celor două ţări cu privire la derularea procesului 
Brexit.  
"Marea Britanie trebuie să rămână conectată la UE cât mai puternic posibil, dar orice acord va trebui să se bazeze 
pe un echilibru între drepturi şi obligaţii şi să respecte autonomia decizională a UE. România rămâne ferm 
angajată obiectivelor prioritare stabilite în comun de către statele membre, care vizează asigurarea unei retrageri 
predictibile a Marii Britanii şi configurarea unui viitor parteneriat cuprinzător UE - Marea Britanie", a spus Winze. 
(Sursa: Agerpres) 
 

VA REAMINTIM SOLICITAREA COLEGILOR NOSTRI IMPLICATI IN PROIECTUL “DANUBE WORK” 
 
Stimate colege, stimati colegi/Doamnelor si domnilor, 
 
In momentul de fata,noi  L & R Social Research, facem o cercetare privind Digitalizarea la locul de munca în numele ÖGB in cadrul 
proiectului danube@work pe care il derulam intr-un  parteneriat regional in care este inclusa si  CNSLR-FRATIA. Din acest motiv, 
suntem interesați de percepția dvs. și de opinia dvs. referitor la acesti subiect.Prin urmare, vă cerem timp de 10 minute să completați 
chestionarul nostru.  
Veți găsi accesand linkul de urmator: 
http://lrsocialresearch.limequery.com/index.php/562671/lang-ro 
Protecția vieții private este foarte importantă pentru noi, drept pentru care afirmațiile dvs. se vor afla in deplin anonimat. Identitatea 
dumneavoastra nu va putea fi in nici un fel conluzionata(descoperita) 
În cazul în care aveți întrebări/nelamuriri, vă rugăm să contactați: 
Departamentul Social  CNSLR-FRATIA  Corneliu CONSTANTINOAIA 
Tel : +4021316-58804; +40740272984 
Email:corneliuco@gmail.com ; social@cnslr-fratia.ro 
Sau 
Departamentul International CNSLR-FRATIA –Florentina ENACHE 
Tel: +40213125292; 0733300106 
Email: international@cnslr-fratia.ro 
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